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Rada Miejska w Drzewicy 

 

PROTOKÓŁ  

Z OBRAD VI SESJI IX KADENCJI (2024-2029)  

RADY MIEJSKIEJ W DRZEWICY  

z dnia 23 grudnia 2024 r.  

 

 

Obrady rozpoczęto 23 grudnia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:25 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Bożena Dobosz 

2. Sebastian Gubiec 

3. Krzysztof Jakubczyk 

4. Krzysztof Konewka 

5. Michał Kopczyński 

6. Ireneusz Kowalski 

7. Anna Kumur 

8. Paweł Małek 

9. Bartłomiej Matyja 

10. Karol Podogrocki 

11. Joanna Popis 

12. Anna Rogulska 

13. Krzysztof Walczyk 

14. Dorota Wiktorowicz 

15. Eugeniusz Wrzesień 

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącą Rady. 

Szóstą Sesję Rady Miejskiej w Drzewicy otworzyła i powitała zaproszonych gości Dorota 

Maria Wiktorowicz – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy wypowiadając formułę: 

„Otwieram szóstą sesję Rady Miejskiej w Drzewicy”. 

 

 Przewodnicząca powiedziała, że  z przyczyn zdrowotnych Pana Burmistrza nie będzie na 

sesji i przekazała wszystkim pozdrowienia.  

 

W/w poinformowała, że obrady Rady Miejskiej w Drzewicy są transmitowane na żywo 

w Internecie i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk oraz obraz. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Drzewica. 
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Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się do systemu e-sesja, po czym 

sprawdziła kworum. Stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 15 radnych, 

w związku z czym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady Dorota Wiktorowicz złożył wniosek formalny o poszerzenie obrad o 

punkt 15a dotyczący podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu opłat korzystania ze 

świetlic wiejskich w gminie Drzewica. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosku formalnego Przewodniczącej Rady Miejskiej w Drzewicy o zmianę porządku obrad 

sesji poprzez dodanie punktu 15 a pod nazwą: Podjęcie uchwały ws. ustalenia regulaminu, 

opłat korzystania ze świetlic wiejskich w gminie Drzewica.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła 5 minutową przerwę w celu wprowadzenia do systemu 

głosowania w sprawie wniosku formalnego. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady sprawdziła kworum. Stwierdziła, że na stan Rady 15 

w sesji uczestniczy 15 radnych, w związku z czym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane 

na niej uchwały. 

 

 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

 

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącą Rady. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z 27.11.2024 r. 

4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (27.11.2024 r. do 23.12.2024 r.). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drzewica na lata 2024-2029. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2024 r.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drzewica na lata 2025 – 2029. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Drzewica na rok 2025. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Procedury przyjmowania zgłoszeń 

zewnętrznych naruszenia prawa oraz podejmowania działań następczych w Radzie 

Miejskiej w Drzewicy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty rezerwacyjnej na targowisku gminnym w Drzewicy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji Rewizyjnej 

z przeprowadzonej kontroli w Miejsko – Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej 

w Drzewicy. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Drzewica 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2025 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2025 – 2027. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Drzewica do realizacji Programu 

Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej "Asystent osobisty osoby 

z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. "Raport z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Drzewica na lata 2022-2025 z perspektywą do roku 

2029 - za lata 2022 - 2023". 

 15a. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu opłat korzystania ze świetlic 

wiejskich w gminie Drzewica. 

16. Raport z monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 

Drzewica na lata 2023-2026 – za rok 2023. 

17. Przedstawienie planów pracy komisji na 2025 r.  

18. Wolne wnioski, sprawy różne. 

19. Zamknięcie obrad sesji.  

 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z 27.11.2024 r. 

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem: Czy są uwagi do protokołu z poprzedniej 

sesji?  

Uwag nie zgłoszono 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z 27.11.2024 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 
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4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (27.11.2024 r. do 23.12.2024 r.) 

 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady oddała głos Zastępcy Burmistrza Drzewicy – 

Dominikowi Niemirskiemu.  

Zastępca Burmistrza poinformował, że w tym okresie odbył się konkurs na stanowisko 

dyrektora Regionalnego Centrum Kultury w Drzewicy i Zarządzeniem z dnia 6 listopada 

2024 roku, Burmistrz Drzewico ogłosił konkurs na stanowisko dyrektora. W dniu 11 grudnia 

odbyła się rozmowa kwalifikacyjna, w wyniku której rekomendację do objęcia stanowiska 

dyrektora Regionalnego Centrum Kultury w Drzewicy otrzymała pani Alina Szymańska. 

Zastępca wręczył w imieniu burmistrza Janusza Raszelewskiego akt powołania Pani Aliny 

Szymańskiej na stanowisko dyrektora Regionalnego Centrum Kultury w Drzewicy na okres 

od dnia 1 stycznia 2025 roku do dnia 31 grudnia 2029 roku, po czym pogratulował Pani 

Alinie i życzył powodzenia w realizacji wszystkich planów.  

Następnie głos zabrała Pani Alina Szymańska, która podziękowała wszystkim  za  współpracę 

do tej pory, szczególnie swoim pracownikom. Powiedziała że postarają się wspólnie tak robić, 

żeby sprostać wymaganiom na te kolejne 5 lat, żeby kultura w Drzewicy się rozwijała, 

opierając na tradycjach, a jednocześnie wychodząc w przyszłość i w nowe wyzwania. Jeszcze 

raz wszystkim podziękowała i z racji zbliżających się Świąt życzyła obecnym zdrowych i 

wesołych świąt. 

W minionym okresie odbyło się wiele spotkań :  

Gmina Drzewica otrzymała Zielonego Orła Rzeczpospolitej prestiżową nagrodę za 

wyjątkowe dokonania w dziedzinie ekologii i ochrony klimatu. Wyróżnienie z dowodem 

wszechstronności działań składających się na gminną politykę ekologiczną. Sukces tym 

większy, że tytuł przyznano tylko dwóm samorządom w Polsce. Oprócz gminy Drzewica, 

drugim wyróżnionym samorządem jest Częstochowa. Drzewica to doskonały przykład tego, 

że mała gmina również może wiele zdziałać w obszarze zielonej, proekologicznej gospodarki, 

zaczynając od kanalizacji przez budowę OZE, działania na rzecz poprawy jakości powietrza, 

rekultywację, wymianę źródeł ciepła, termomodernizację, infrastrukturę elektromobilności po 

inteligentne ławki solarne. Skala inwestycji prowadzonych zaskakuje wszechstronnością. I 

tutaj też dodał dalej, że w trosce o stan środowiska naturalnego, a co za tym idzie zdrowie 

mieszkańców Drzewica realizuje szereg działań proekologicznych, obejmują one zarówno 

inwestycje, jak i zadania nieinwestycyjne, tworząc razem szeroko pojętą gminną politykę 

ekologiczną. Uroczysta gala, podczas której nastąpiło ogłoszenie zdobywców nagród, odbyła 

się 28 listopada bieżącego roku w Warszawie i w spotkaniu w tym wziął udział Burmistrz 

Drzewicy Janusz Reszelewski. 

- 29 listopada w Drzewicy odbyły się senioralia opoczyńskie. Było to dziewiąte spotkanie 

seniorów z terenu powiatu opoczyńskiego, które zgromadziło kilkuset seniorów. Seniorom 

towarzyszyli liczni goście, w tym między innymi parlamentarzyści, poseł na sejm Robert 

Telus i Adrian Widczak, radny sejmiku województwa łódzkiego Janusz Ciesielski oraz 

samorządowcy z powiatu opoczyńskiego. 

- 29 listopada w szkole podstawowej w Brzustowcu zakończyła się realizacja projektu pod 

tytułem „Przyjaźń na czterech łapach”, czyli jak być odpowiedzialnym opiekunem zwierząt. 

Projekt odbywał się w ramach inauguracyjnej edycji inicjatywy Przedszkolaki z pasją. Miał 

na celu zapoznanie dzieci z zasadami bezpiecznego postępowania ze zwierzętami oraz 

kształtowanie opiekuńczego stosunku i odpowiedzialności za zwierzęta. 
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- 30 listopada odbyła się dziewiąta edycja rajdu pieszego „Andrzejkowy Survival”, którego 

organizatorem była Lokalna Grupa Działania nad Drzewiczką we współpracy z urzędem 

miejskim. W tym rajdzie wzięło udział 76 piechurów z czterech województw, łódzkiego, 

mazowieckiego, świętokrzyskiego i podkarpackiego. 

- 3 grudnia miało miejsce podpisanie aneksu do umowy dotyczącego przekazania 

dodatkowego wsparcia w ramach środków pochodzących z tytułu wyłączenia z produkcji 

gruntów rolnych, tak zwanych dojazdówek do pól. Środki te zostały przeznaczone na remont 

drogi gminnej w Trzebinie. W spotkaniu wziął udział pan burmistrz Jan Rzeszelewski wraz z 

panią Skarbnik. Zarząd województwa łódzkiego reprezentował członek zarządu, pan Artur 

Bagiński. Gmina Drzewica w wyniku tego aneksu trzymała dodatkowe wsparcie w wyniku 54 

tysięcy złotych na remont tej drogi. Łączna wartość dofinansowania po uwzględnieniu aneksu 

wynosiła 102.320 złotych. 

- 4 grudnia w Regionalnym Centrum Kultury odbyła się debata pod nazwą cyfrowy rozwój 

oświaty w gminie Drzewica. W debacie wzięli udział uczniowie, rodzice, nauczyciele oraz 

dyrektorki szkół z terenu gminy Drzewica. Omówiono podczas debaty kluczowe aspekty 

związane z wykorzystaniem technologii w edukację oraz wypracowano propozycje rozwiązań 

wspierających rozwój kompetencji cyfrowych. Debata była w jednym z punktów projektu pod 

nazwą Cyfrowy rozwój oświaty w jednostkach samorządu terytorialnego, który jest 

realizowany za środkiem rozwoju edukacji. 

- 6 grudnia br. Zastępca Burmistrza Drzewicy Dominik Niemirski odwiedził Warsztat Terapii 

Zajęciowej oraz Dzienny Dom Pobytu Senior + w Drzewicy. Wizyta odbyła się w świątecznej 

atmosferze, a jej głównym celem było przekazanie uczestnikom paczek świątecznych. Akcja 

została zorganizowana we współpracy z Drzewickim Centrum Wolontariatu „Ofiarna Dłoń”.  

- 9 grudnia miało miejsce wyjątkowe spotkanie. Pierwszą oficjalną wizytę, goszcząc w 

Urzędzie Miejskim w Drzewicy miały niespełna czteromiesięczne bobasy trojaczki Kacper, 

Mikołaj i Oskar wspólnie z rodzicami, panią Agatą i Wojciechem., Rodzice odebrali z rąk pana 

burmistrza listy gratulacyjne, życzenia, a także prezenty dla nich. 

- 12 grudnia burmistrz Drzewicy Janusz Rzeszalewski uczestniczył w podsumowaniu 

projektu obywatelskiego pod nazwą „Znane i mniej znane wyprawy sportowe”, który był 

realizowany przez Szkołę Podstawową w Idzikowicach w ramach inicjatywy Kreatywna 

Młodzież. W ramach tego projektu uczniowie z Idzikowic mieli okazję uczestniczyć m.in. w 

rajdzie pieszym Doliną Drzewiczki, wycieczce do parku linowego, zajęciach pływackich i 

treningu taekwondo, spotkaniach z psychologiem i trenerem biegów górskich, a także w 

zajęciach fitness. 

- 12 grudnia br Urzędzie Miejskim w Drzewicy odbyły się gminne eliminacje Ogólnopolskiego 

Strażackiego Konkursu Plastycznego, którego organizatorem jest Związek Ochotniczych 

Straży Pożarnych RP. 

Na eliminacje wpłynęło 49 prac z dziedziny rysunku, malarstwa i grafiki, nawiązujących 

tematem do hasła tegorocznej edycji konkursu: „Ziemia, woda, powietrze – strażacy na straży 

ochrony środowiska”. Ocena plakatów i rysunków należała do pięcioosobowego jury pod 

przewodnictwem Komendanta Oddziału Miejsko-Gminnego ZOSP RP w Drzewicy Mariana 

Kalużnego. Komisja przyznała miejsca od pierwszego do trzeciego oraz wyróżnienia w trzech 

grupach wiekowych. Zgodnie z tradycją laureaci eliminacji gminnych otrzymają nagrody na 

zakończenie roku szkolnego. A wcześniej nagrodzone i wyróżnione prace zostaną 

zaprezentowane podczas powiatowego etapu konkursu w Opocznie.  

- 16 i 17 grudnia br. Burmistrz Drzewicy Janusz Reszelewski oraz Dyrektor Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Drzewicy Marta Woźniak odwiedzili 59 seniorów, wręczając 

wszystkim świąteczne prezenty – komplety ręczników, słodkie upominki oraz świąteczne 

karty. Przekazując podarunki, życzyli nestorom dobrego zdrowia, spokojnych świąt 

spędzonych w otoczeniu najbliższych oraz szczęśliwego Nowego 2025 Roku. 



Strona 6 z 32 

 

Wszystkie spotkania przebiegły w rodzinnej, bardzo sympatycznej i świątecznej atmosferze. 

Stanowiły wyraz pamięci o seniorach oraz szacunku wobec ich dorobku życiowego. 

-18 grudnia br. w Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie z osobami i instytucjami, które 

zaangażowały się w zbiórkę na rzecz osób poszkodowanych w wyniku tegorocznej powodzi. 

Zbiórkę rzeczową koordynowaną przez Drzewickie Centrum Wolontariatu „Ofiarna dłoń” 

wsparło ok. 20 podmiotów. 

Gminna akcja rozpoczęła się 18 września. Główny punkt przyjmowania darów rzeczowych 

utworzono w świetlicy OSP w Drzewicy, ponadto  uruchomiono 12 punktów pomocniczych na 

terenie Gminy Drzewica. Efektem tych działań jest 179 paczek z pomocą rzeczową, w których 

znalazło się łącznie 4.476 artykułów. Zgromadzono 1.191 butelek wody. 

30  października dary przekazaliśmy do magazynu prowadzonego przez Gminę Głuchołazy 

oraz magazynu w Kłodzku. Powodzianom pomogliśmy także finansowo. Z budżetu Gminy 

przeznaczyliśmy na ten cel 20.000 zł. Środki trafiły do Gminy Międzylesie w powiecie 

kłodzkim. Ponadto DCW udostępniło rachunek bankowy na darowizny finansowe, na którym 

zgromadzono 9.000 zł. Kwota zostanie przekazana organizacji społecznej z terenu Gminy 

Lądek Zdrój. 

- 19 grudnia br w Regionalnym Centrum Kultury odbyło się Gminne Spotkanie Wigilijne. Na 

zaproszenie Burmistrza Janusza Reszelewskiego odpowiedziała bardzo liczna grupa gości. 

Bożonarodzeniowy występ zaprezentowali artyści z RCK: Marzena Węgrzynowska, Szymon 

Gwadera i Oliwia Bąba. Oficjalne przemówienie należało do Burmistrza Janusza 

Reszelewskiego, który podziękował zebranym za współpracę i całoroczne działania na rzecz 

rozwoju Gminy Drzewica, a także złożył najlepsze życzenia na Boże Narodzenie i Nowy 2025 

Rok. Po modlitwie poprowadzonej przez księży proboszczów – ks. kan. Adama Płuciennika z 

parafii w Drzewicy i ks. Jarosława Wypchło z parafii w Domasznie - przyszedł czas na 

tradycyjne łamanie się opłatkiem w atmosferze wzajemnego szacunku i serdeczności.  

Uroczystość spuentował poczęstunek, podczas którego królowały tradycyjne potrawy 

wigilijne.  

- 20 grudnia odbyło się spotkanie opłatkowych  w dziennym domu Senior Plus. Takie spotkanie 

wigilijne również odbyło się w Regionalnym Centrum Kultury, w którym wzięły udział osoby 

starsze, samotne i niepełnosprawne z terenu gminy Drzewica. Była to dziewiąta wieczerza 

wigilijna, zorganizowana przez Drzewickie Centrum Wolontariatu koło gospodyń miejskich 

Drzewiczanki, gminy Drzewica oraz Miejskiej Gminy Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Drzewicy. 

- zakończyła się realizacji grantu w ramach inicjatywy aktywni seniorzy. Projekt obywatelskich 

łączy nas ruchy integracyjne spotkania z tańcem, zabawą i speedballem, realizowany był przez 

Miejską Gminę Ośrodek Pomocy Społecznej w Drzewicy na wniosek autorki pani Ireny 

Kwiecień. Seniorzy w okresie od 4 października do 23 listopada brali udział m.in. w 

warsztatach ze speedballa, w warsztatach nordic walking, czy też w warsztatach tańca 

liniowego i tańca w kręgu.  

- w dniach od 9 do 20 grudnia odbyły się konsultacje społeczne w sprawie projektów statutu 

sołectwa Augustów i sołectwa Jelnia. Zarówno do Urzędu Miejskiego w Drzewicy, jak i do 

Sołtysa o sołectwa Jelnia nie wpłynęły żadne uwagi oraz opinie. W nowym roku, zostanie 

przedstawione Radzie Miejskiej projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa Jelnia Augustów 

oraz zmianę uchwały w sprawie ustalenia sołectw, statutu w sołectw. W związku z podziałem 

sołectwa Jelnia-Augustów należy przeprowadzić wybory w obu sołectwach, ponieważ 

formalnie powstają dwie nowe jednostki pomocnicze. 

- 6 grudnia została zakończona realizacja programu profilaktycznego dotyczącego wad słuchu-

wzroku u dzieci klas pierwszych, a także programu profilaktycznego wad postaw u dzieci klas 

czwartych szkół podstawowych z terenu Gminy Drzewica. Badaniami objętych zostało ogólnie 
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149 uczniów, w tym 84 uczniów klas pierwszych, 65 uczniów klas czwartych. Realizatorem 

zadania był niepubliczny zakład opieki zdrowotnej Wita-Med w Opocznie. 

- Ośrodek Pomocy Społecznej zakończył realizację bonu energetycznego. Wnioski można było 

składać od sierpnia do końca września bieżącego roku. Ogółem wpłynęło 1282 wnioski, 

przyznano oświadczenia dla 1145 gospodarstw domowych. Wypłacona kwota wsparcia to 

435.658,83 zł. 

- Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie ogłosił, że od 

20 listopada bieżącego roku następuje przerwa w przyjmowaniu wniosków o dofinansowanie 

w programie Czyste Powietrze. Wszystkie wnioski o płatność są nadal przyjmowane i 

rozliczane. Program Czyste Powietrze w nowej odsłonie wróci 31 marca 2025 roku. 

- Po raz kolejny rusza akcja nieodpłatnego pozbycia się odpadów styropianowych. Są dwa 

warunki, które należy spełnić, aby ten styropian oddać. Po pierwsze, może to być wyłącznie 

suchy i czysty odpad, A po drugie, ten styropian należy zapakować w przeźroczyste worki lub 

inne transparentne opakowania, w taki sposób, aby było możliwe określenie czystości odpadu, 

a też worki należy zawiązać sznurkiem. 

- 12 grudnia 2024 roku przeprowadzony został przetarg na zadanie polegające na odbieraniu i 

zagospodarowaniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na 

terenie gminy Drzewica w 2025 roku. Złożono 3 oferty, najtańsza oferta to kwota 2,091,528 zł, 

najdroższa oferta to kwota 2,283,681,60 gr, kwota zabezpieczona w budżecie to 2,200,000 zł. 

- 18 grudnia przeprowadzono przetarg na opracowanie planu ogólnego gminy Drzewica. 

Wpłynęła tylko jedna oferta. Cena oferty to 430 500 zł, natomiast zabezpieczona kwota w 

budżecie to 250 000 zł. 

- 18 grudnia przeprowadzono zapytania ofertowe na dostawę i montaż kompensatora mocy 

biernej w budynku Urzędu Miejskiego w Drzewicy. Trzy oferty wpłynęły, najtańsza oferta to 

22 386 zł, najdroższa oferta to 23 493 zł. Wykonawcą będzie przedsiębiorstwo wielobranżowe 

Julmar z Drzewicy. 

Realizowane zadania: 

- trwają procedury odbiorowe związane z budową budynku klubu sportowego w Radzicach, ale 

także z rozbudową szkoły w Idzikowicach oraz budowanym budynkiem świetlicy w 

Świerczynie. Takie procedury odbiorowe trwają również w budynku mieszkalnym, 

wielorodzinnym, socjalnym, który powstał na Skale.  

- w trakcie jest realizacja inwestycji polegającej na przebudowie drogi powiatowej ulicy 

Żeromskiego w Drzewicy. 

- Przebudowa drogi gminnej dojazdowej do dworca PKP w Drzewicy 

- przebudowa drogi gminnej ulica Słowackiego w Drzewicy, 

- przebudowa, rozbudowa budynku przedszkola samorządowego w ramach zadania 

utworzenie 38 nowych miejsc opieki Maluch Plus w żłobku Wesołe Smyki w Drzewicy, 
Odebraliśmy następujące zadania: 

- modernizacja przepompowni obsługujących sieć kanalizacyjną w gminie Drzewica. W 

ramach tego zadania zostały wymienione 53 szafy sterownicze oraz 34 pompy. 

- zakończyło się i zostało odebrane zadanie związane z utworzeniem infrastruktury 

rekreacyjnej dla społeczeństwa Krzczonów. 

- zakończyliśmy zadanie związane z doposażeniem siłowni szkoły podstawowej w Drzewicy. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dominik Niemirski 

- Alina Szymańska 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

 



Strona 8 z 32 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drzewica na lata 2024-2029. 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Skarbnik – Irenie Jóźwickiej. 

Skarbnik powiedziała, że mamy do podjęcia dwie uchwały dotyczące roku 2024. Jedna 

uchwała to jest w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej, druga uchwała w sprawie 

zmian w budżecie. Skarbnik powiedziała, że na poszczególnych komisjach rady szczegółowo 

omawiała uchwałę zmieniającą budżet, która już jest ostatnia, która nam zmienia budżet w 

roku 2024. 

Dokonuje się zmian w planie budżetu w tym : 

1) Zwiększa się dochody budżetu o kwotę - 1.592.209,80 zł zgodnie z zał. nr 1 

2) Zmniejsza się wydatki budżetu o kwotę - 216.725,79 zł zgodnie z zał. nr 2 

 

Budżet po zmianach wynosi : 

1) Dochody budżetu gminy w wysokości - 62.491.880,54 zł w tym: 

a) dochody bieżące - 53.618.874,14 zł 

b) dochody majątkowe – 8.873.006,40 zł 

 

2) Wydatki budżetu gminy w wysokości - 72.057.171,70 zł w tym: 

a) wydatki bieżące - 52.971.276,94 zł 

b) wydatki majątkowe – 19.085.894,76 zł 

 

Ustala się kwotę planowanego deficytu budżetu stanowiącą różnicę między dochodami i 

wydatkami 

budżetu w wysokości - 9.565.291,16 zł 

Deficyt zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi : 

1) z nadwyżki z lat ubiegłych - 5.244.683,00 zł 

2) z wolnych środków pieniężnych - 47.364,32 zł 

3) z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z 

rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu określonych w odrębnych ustawach w kwocie - 4.273.243,84 zł 

 

Ustala się łączną kwotę przychodów budżetu w wysokości 9.612.655,48 zł oraz łączną kwotę 

rozchodów budżetu w wysokości 47.364,32 zł  

 

Stan rezerw wynosi ogółem - 560.000,00 zł z czego : 

1) rezerwa ogólna na nieprzewidziane wydatki - 400.000,00 zł 

2) rezerwy celowe w wysokości - 160.000,00 zł w tym: 

a) kwota 160.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań z tytułu wydatków z 

zakresu zarządzania kryzysowego. 

 

Skarbnik powiedziała, że zmiany te zawarte są również w wieloletniej prognozie. finansowej, 

która określa kwoty dochodów, wydatków, zadań inwestycyjnych. Jeżeli chodzi o zadania 

inwestycyjne uchwalone na poprzedniej sesji to wprowadzone są tylko te zmiany, które 

wynikały z zawartych umów zarówno z wojewodą, jak i z inwestorami realizującymi zadania 
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inwestycyjne. Są to wszystkie zmiany, które zostały wprowadzone zarówno w WPF-ie, jak i w 

uchwale zmieniającej, zamykającej budżet roku 2024. 

 

Radna Anna Kumur - powiedziała, że jako przedstawicielka klubu radnych wspólnie dla 

gminy Drzewica Radni będą się wstrzymywać w punkcie piątym, szóstym, siódmym i ósmym 

od głosowania za budżetem, ponieważ ich wnioski do budżetu nie zostały uwzględnione. 

Powiedziała, że Radni nie widzą tej współpracy, o której pan burmistrz mówił na pierwszej 

sesji inauguracyjnej. Dodała, że nie ma jakichkolwiek rozmów, porozumień, dialogu, 

współpracy z uwzględnieniem budżetu i także w innych wielu kwestiach. 

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że jeśli na 15 punktów zgadzają się z dwoma, to 

nie znaczy, że będą teraz głosować za przyjęciem budżetu. Powiedział, że patrzą na ten obszar 

całościowo, i zwrócił się do Radnych żeby nie mówili im jak mają głosować, i dodał że klub 

Radnych podchodzi do tego profesjonalnie, analizuje co jest za a co przeciw i wtedy podejmują 

racjonalne decyzje. Poprosił aby to uszanować i powiedział, że to co było kiedyś, to już nie 

wróci i że tamtej rady nie będzie. Stwierdził, że widocznie tam ta wizja się nie sprawdziła 

dlatego ludzie zadecydowali inaczej. Powiedział że radni nie planują podjąć takiej współpracy 

i polityki prowadzonej przez pana Burmistrza, choćby  z szacunku do ich wyborców. 

 

Radny Bartłomiej Matyja – spytał o przetarg za gospodarowanie odpadami. Dlaczego jest  

organizowany przetarg na to zadanie, a nie zlecamy PGKiM w Drzewicy? 

Radny Michał Kopczyński – odniósł się do ostatniej komisji budżetu na temat inwestycji.  

Powiedział że jeśli chodzi o budżet zdjęta została droga w Jelni za sześćset parę tysięcy 

złotych, dzięki czemu powstaje żłobek, ale już na następny rok ta pozycja nie została 

przełożona i dlatego też jest ta decyzja o wstrzymaniu się jeśli chodzi o budżet. 

 

Zastępca Burmistrza – powiedział, że jesteśmy w punkcie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Drzewica lata 2004-2029, dokumentu, który 31 grudnia straci 

moc. Co do wniosków inwestycyjnych, które były przez Radnych zgłaszane, to już dotyczy 

roku 2025. Powiedział, że naturalnym jest, że budżet w ciągu roku zmienia się praktycznie co 

miesiąc. Na każdej sesji następuje zmiana budżetu. Czasami jakaś inwestycja wchodzi lub 

wypada z tego budżetu, jest najczęściej skutkiem tego, że w pierwszej kolejności szukamy 

środków zewnętrznych. I dzięki temu, gmina Drzewica kończy rok z zerowym zadłużeniem. 

Jeśli są uwagi do planu na rok 2025, to zaproponował żeby w punkcie ósmym, mogą Radni 

wstrzymać się od głosu, lub też głosować przeciwko. Zastępca poprosił też o zrozumienie, 

mechanizmu ustalania budżetu, że to nie jest dokument, który przyjmują radni dzisiaj, 

ponieważ nie jest ostatecznym dokumentem, który będzie zamykał rok 2025. 

Odnosząc się do informacji na temat przetargu dotyczącego odpadów powiedział, że trwa 

procedura przetargowa jeszcze, przetarg nie został jeszcze rozstrzygnięty, natomiast przepisy 

prawa nie pozwalają nam na zlecenie zadania z wolnej ręki bezpośrednio naszemu 

podmiotowi. 

 

Jarosław Bomba – Powiedział, że Gmina Drzewica, jak każda inna gmina w Polsce, podlega 

ustawie Prawo Zamówień Publicznych. Ten proces czy ta procedura dotyczy również odbioru 

odpadów. Bardzo byśmy chcieli, żebyśmy mieli takie narzędzia, żeby móc wprost naszemu 

podmiotowi tą usługę zlecić. Było to możliwe parę lat temu, kiedy była procedura tzw. in-

house. W tej chwili to nie możemy tego robić w ten sposób. jest otwarty publiczny przetarg, 
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startują różni wykonawcy, wygrywa ten, który spełnia postawione warunki, który daje 

najkorzystniejszą cenę. 

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że w takiej formie radni nie widzą tej 

współpracy. Przykładem jest choćby  inwestycja odnośnie  drogi w Jelni, gdzie radni zgodzili 

się znieść ją z budżetu celem sfinansowania inwestycji budowy żłobka, ponieważ jest to 

potrzebne. Jednak  uważali, że będzie ta inwestycja przeniesiona na przyszły rok a tak się nie 

stało.  
 

Zastępca – powtórzył, że to jest projekt budżetu, który będzie zmieniany kilkanaście razy w 

ciągu roku. 

 

Radna Dorota Wiktorowicz – powiedziała, że każdy z radnych składał wnioski do 

prowizorium budżetu i że nie ma takiej osoby wśród radnych, gdzie te wszystkie wnioski 

zostały ujęte w tym budżecie. Powiedziała, że nie ma takiej możliwości, by wszystkie wnioski 

przy takim budżecie, były zrealizowane w danym roku. Trzeba  wziąć pod uwagę że   

kadencja trwa 5 lat, więc w trakcie tego czasu dokładane będą starania, by zrealizować te 

wnioski.  

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powtórzył, że z ich wniosków nic nie zostało uwzględnione i 

poprosił Przewodniczącą aby obiektywnie na to wszystko patrzyła.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Kumur 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Bartłomiej Matyja 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Jarosław Bomba 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica 

na lata 2024-2029..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2024. 

 

Przewodnicząca powiedziała, że ta uchwała została szczegółowo omawiana na komisjach, jak 

i przy poprzednim punkcie pani Skarbnik również omówiła zmiany w budżecie dotyczące 

jeszcze tego roku.  Spytała, czy są jakieś uwagi w związku z projektem uchwały?  

Nie zgłaszano.  
 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Drzewica na lata 2025-2029. 

 

Przewodnicząca ponownie udzieliła głosu Pani Skarbnik.  

Skarbnik powiedziała, że Burmistrz zobowiązany jest do przedłożenia Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej projektu budżetu do 15 listopada. Taki projekt budżetu łącznie z wieloletnią 

prognozą finansową został przedłożony do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Regionalna 

Izba Obrachunkowa wydaje dwie opinie. Jedną opinię o projekcie budżetu i drugą opinię o 

wieloletniej prognozie finansowej. Zarówno jedna jak i druga opinia są opiniami 

pozytywnymi, nie wnoszącymi uwag do, zarówno do WPF-u jak i do projektu budżetu.  
Wieloletnia prognoza finansowa jest opracowana na rok 2025-2029. Dlaczego na taki okres? 

W budżecie roku 2025 zaplanowany jest kredyt bankowy. i wieloletnia prognoza finansowa 

musi obejmować ten okres czasowy, do którego momentu zostanie spłacona ostatnia rata 

kredytu bankowego. Wieloletnia prognoza finansowa, podobnie jak budżet, ulega zmianie i 

może ulec zmianie w każdym momencie, jeżeli zmienia się deficyt, jeżeli są wprowadzone 

nowe dochody budżetu, nowe zadania wieloletnie inwestycyjne, czyli w tym momencie 

zmieniamy budżet i zmieniamy wieloletnią prognozę finansową. 
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Uchwala się budżet Gminy Drzewica na rok 2025. 

 

Ustala się łączną kwotę planowanych dochodów budżetu w wysokości 64.753.595,29 zł w tym: 

1) dochody bieżące w kwocie - 55.547.330,85 zł 

2) dochody majątkowe w kwocie - 9.206.264,44 zł 

 

Ustala się łączną kwotę planowanych wydatków budżetu w wysokości - 73.606.890,59 zł w 

tym: 

1) wydatki bieżące w wysokości - 53.457.820,33 zł; 

2) wydatki majątkowe w wysokości - 20.149.070,26 zł,  

 

Ustala się kwotę planowanego deficytu budżetu stanowiącą różnicę między dochodami 

i wydatkami budżetu w wysokości - 8.853.295,30 zł 

Deficyt zostanie sfinansowany: 

- z kredytów i pożyczek w kwocie - 6.800.000, 00 zł 

- z nadwyżki z lat ubiegłych - 1.938.749,00 zł 

- z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających 

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 114.546,30 zł 

 

Ustala się łączną kwotę przychodów budżetu w wysokości 8.853.295,30 zł oraz łączną kwotę 

rozchodów budżetu w wysokości - 0,00 zł  

 

W budżecie tworzy się rezerwę w wysokości - 960.000,00 zł z czego: 

1) rezerwa ogólna na nieprzewidziane wydatki - 500.000,00 zł; 

2) rezerwy celowe w wysokości - 460.000,00 zł, w tym : 

a) kwota 160.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań z tytułu wydatków 

z zakresu zarządzania kryzysowego, 

b) kwota 300.000,00 zł z przeznaczeniem na granty inicjatywy mieszkańców. 

 

Skarbnik powiedziała, że wielkość kredytu uzależniona będzie od tego, jak będą 

kształtowały się nasze dochody budżetu, jakie środki będą możliwe do pozyskania w roku 

2025, które automatycznie podniosą nam dochody i być może zmniejszą nasz udział własny 

w zaplanowanych do realizacji inwestycjach. Po stronie planowania zarówno dochodów jak i 

wydatków zapisane są dochody majątkowe, czyli te dochody, które są przeznaczone na 

inwestycje, dochody bieżące i z drugiej strony wydatki majątkowe, czyli inaczej inwestycyjne 

i wydatki bieżące. Jeżeli chodzi o wydatki, o dochody majątkowe, są to dochody, które są 

zaplanowane na podstawie już posiadanych umów o dofinansowanie i promes, jakie gmina 

jest w posiadaniu na realizację zadań inwestycyjnych w roku 2025. 

Skarbnik dodała, że mamy promesę na bulwar, mamy promesę na zabytki, myślę tutaj o 

zamku, o drzwiach w kościele i o cmentarzu. Mamy również, proszę państwa, promesę na 

zadanie cyberbezpieczny samorząd, utworzenie na żłobek, czyli to są te kwoty, które po 

stronie dochodów i po stronie wydatków zostały zaplanowane i wprowadzone już na 

podstawie tych pewnych dokumentów.  

Skarbnik powiedziała, że ciągle obowiązuje  artykuł 242 ustawy o finansach publicznych, 

który mówi, że wydatki bieżące nie mogą być wyższe od dochodów bieżących. Czyli musimy 
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tutaj zachować równowagę, ewentualnie dochody bieżące muszą być o trochę wyższe niż 

wydatki bieżące. 

Wydatki bieżące są trudne do oszacowania, bo w momencie, kiedy mamy podpisane umowy, i 

jeżeli są to umowy ryczałtowe to wydatki trudno jest przewidzieć. Chodzi o energię 

elektryczną, o wodę, ścieki. W ogólnej kwocie wydatków musimy zapewnić wydatki 

obligatoryjne, które nakłada na nas ustawa, czyli jeżeli jest to karta nauczyciela, musimy 

zapewnić pewne elementy wydatków oświatowych. Jeżeli są to drogi powiatowe, ułożenie w 

pasie drogowym naszych urządzeń również to musimy zapewnić, czyli wydatki obligatoryjne 

zaś wydatkami już fakultatywnymi są wynagrodzenia i pochodne wynagrodzeń. 

Wydatki bieżące w zależności od tego, jak ich wielkość się będzie kształtowała, one mogą 

ulec zwiększeniu, ale również mogą ulec zmniejszeniu. To nie oznacza, że wydatek 

zaplanowany w wysokości on musi się w takiej wysokości, musi w takiej wysokości zostać 

wykonany. 

Skarbnik przedstawiła jakie kwoty w poszczególnych działach zostały zaplanowane, jeżeli 

chodzi o rok 2025. 

- 1.014.000 zł - na transport 

- 8.873.000 zł - administracja publiczna  

- 780.000 zł - ochrona przeciwpożarowa 

- 23.461.000 zł - oświata i wychowanie 

- 286.000 zł - ochrona zdrowia  

- 3.742.000 zł - pomoc społeczna, 

- 1.228.000 zł - polityka społeczna, 

- 4.378.000 zł - zadania z zakresu gospodarki komunalnej i ochrony środowiska  

- 3.198.000 zł -na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego  

- 610.000 zł - na kulturę fizyczną i sport. 

Skarbnik powiedziała, że w budżecie zaplanowane są również te elementy, które muszą być 

zaplanowane, czyli rezerwa, w tym momencie :  

- rezerwa ogólna, wysokości 500.000 zł, 

- rezerwy celowe 460.000 zł,  

- zarządzanie kryzysowe 160.000 zł, 

- granty w wysokości 300.000 zł. 

 

Następnie głos zabrał Zastępca Burmistrza, który powiedział, że rok 2024 zamykamy bez 

zadłużenia, bez zobowiązań przy planie wydatków inwestycyjnych na poziomie ponad 19 

milionów złotych. To świadczy o skuteczności pozyskiwania środków zewnętrznych i 

zarządzania finansami gminy. Powiedział, że należy obiektywnie spojrzeć na to i uczciwie 

przyznać, że rzeczywiście zamknięcie roku bez kredytu, bez długu jest rzeczą bardzo cenną i 

dobrym podłożem do rozpoczęcia roku przyszłego. Odniósł się do oświadczenia, że klub 

radnych  nie będzie popierał tych punktów, które są związane z budżetem na rok 2025. I 

dodał, że  nie potrafi zrozumieć takiego zachowania. Powiedział, że wśród radnych są radni z 

Drzewicy, jest pan radny z Idzikowic ich wnioski poniekąd są uwzględnione w projekcie 

budżetu. Dodał, że może nie wynikają wprost z propozycji, ale są realizowane na ich terenie i 

na rzecz mieszkańców, których radni reprezentują. Następnie wymienił zadania inwestycyjne 

na 2025 r.  

 

- 430.000 zł - przebudowa sieci wodociągowej ul. Kilińskiego w Drzewicy 

- 743.600 zł - budowa bulwaru nad rzeką Drzewiczką w Drzewicy 

- 732.101 zł - przebudowa drogi powiatowej nr 3109e ul Żeromskiego w Drzewicy 

- 60.000 zł - budowa peronu przy szkole w Domasznie 
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- 70.000 zł - odtworzenie rowu drogowego i zjazdów przy drodze gminnej nr 107064 e 

w Trzebinie (autopoprawka Burmistrza) 

- 2.309.000 zł - przebudowa drogi gminnej ul słowackiego w Drzewicy i przebudowa drogi 

gminnej dojazdowej do dworca PKP w Drzewicy 

- 550.000 zł - remont drogi gminnej w Brzustowcu ( Stara Wieś ) 

- 450.000 zł - remont drogi w Żardkach ( Niwki) 

- 80.000 zł - remont mostu i przepustu na rzece w miejscowości Giełzów 

- 50.000 zł - rozbudowa drogi gminnej w Zakościelu ( od. ul. Słowackiego ) 

- 50.000 zł – budowa drogi nad zalewem 

- 500.000 zł – budowa drogi ul. Szkolna 

- 200.000 zł – budowa drogi w Giełzowie ( Strzeszkowice)  

- 200.000 zł – budowa dróg na Osiedlu Słonecznym  

- 150.000 zł – remont drogi w miejscowości Werówka 

- 50.000 zł – rozbudowa drogi w Brzustowcu (Smugi) 

- 200.000 zł – wykup gruntu ZRID 

- 80.000 zł - zakup gruntu (OSP Domaszno, Drzewica, Giełzów, Brzuza) 

- 250.000 zł – opracowanie Planu Ogólnego dla Gminy Drzewica 

- 407.050 zł – Cyberbezpieczny Samorząd – zakup sprzętu  

- 500.000 zł - budowa boiska przy szkole podst. Drzewica 

- 90.000 zł - remont dachu szkoła podstawowa Radzice 

- 2.899.704,92 zł - utworzenie 38 nowych miejsc opieki Maluch + 2022-2029 w żłobku "Wesołe 

Smyki" w Drzewicy przy ul Stawowej 58 

- 100.000 zł - rozbudowa oświetlenia drogowego 

- 80.000 zł - wyposażenie budynku rekreacyjnego w Świerczynie 

- 100.000 zł - zakup wyposażenia do świetlicy w Idzikowicach 

- 10.000 zł - remont ogrodzenia cmentarza parafialnego w Drzewicy 

- 12.399,90 zł - zabezpieczenie, utrwalenie substancji i stabilizacja konstrukcyjna budynku 

służebnego zamku w Drzewicy  

- 98.000 zł - renowacja drzwi wejściowych do kościoła parafialnego w Drzewicy 

- 481.665,60 zł - zabezpieczenie, utrwalenie substancji i stabilizacja konstrukcyjna budynku 

służebnego zamku w Drzewicy. 

Łączne planowane nakłady na inwestycje to kwota 20 milionów 149 tysięcy 70 złotych 26 

groszy. stanowią 27% ponad planowanych wydatków budżetu w roku przyszłym. Szanowni 

państwo, o budżecie proinwestycyjnym mówi się wtedy, kiedy wydatki na inwestycje stanowią 

co najmniej 10%. U nas jest to 27,37% planowanych wydatków na inwestycje. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik o odczytanie opinii z Regionalnej  

Izby Obrachunkowej odnośnie Budżetu na 2025 rok i Wieloletniej Prognozie Finansowej.   

 

Radny Krzysztof Jakubczyk - odniósł się do słów pana burmistrza odnośnie inwestycji  na ul. 

Kilińskiego. Powiedział, że klub radnych uważa, że ta inwestycja powinna być zrealizowana 

już dużo wcześniej, gdyż ta infrastruktura spowodowała tylko wiele strat teraz, i jako klub 

radnych apelują o to, aby robić inwestycje tam, gdzie one są naprawdę potrzebne, żeby czasami 

coś przesunąć kosztem innej inwestycji. Następnie powiedział, że chciałby zadać kilka pytań 

odnośnie dostarczonych dokumentów - plan budżetowy na 2025 rok, dotyczący jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Powiedział, że tym wykazie, który otrzymał od pani Skarbnik, 

dopatrzył się takich różnic. Otóż większości jednostek mają po 0,2 etatu, natomiast jednostka 
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Krzczonów, Radzice 0,5 i jednostka OSP Domaszna 0,75, Drzewica 1,5 etatu. Spytał: czym jest 

spowodowana ta różnica w tych szczególnie dwóch jednostkach, OSP Drzewica i OSP 

Domaszno? Następnie spytał o ilość wyjazdów dla poszczególnych jednostek. I powiedział że 

jeśli to nie jest teraz możliwe, no to prosiłby o taki wykaz. Następnie zaś spytał jaki jest zakres 

czynności-  jaka jest forma rozliczeń tych etatów? Powiedział, że z tego co wie, jeśli kierowca 

jedzie na jakiś wyjazd -  pożar, to ma dodatkowo płatne za godziny przy takim pożarze.  I spytał 

jaka jest forma rozliczeń tych etatów?  Co wchodzi w ten zakres?  

 

Radny Karol Podogrocki – odniósł się do słów Radnego Krzysztofa Jakubczyka. Powiedział, 

że jeśli dobrze zrozumiał, popierają jako klub radnych dwie z  15 inwestycji i chciałby, żeby 

radny przytoczył te dwie inwestycje. Jeśli chodzi o inwestycje, powiedział, że wiele z 

propozycji inwestycji radnych będzie musiało poczekać kilka lat. Powiedział również, że 

niejedna też nie znajdzie się w obecnej kadencji w budżecie. Odnośnie wyborców  powiedział, 

że dopiero radni dostali kredyt zaufania. Rozliczenia przyjdą przy kolejnych wyborach. 

 

Radny Sebastian Gubiec – podziękował za  głośniejsze i wyraźniejsze odczytanie, ile jest 

przeznaczone na wykończenie świetlicy w Idzikowicach i dodał, że nieukończenie inwestycji i 

pozostawienie jej w surowym stanie byłoby niepoważne i że to jest inwestycja, która musi 

zostać kontynuowana. Odniósł się do tego, czemu nie zgadzają się z budżetem i powiedział, że 

teraz jest te 100.000 zł przekazane na wykończenie świetlicy i dodał, że jak najbardziej się z 

tym zgadza, ale była w tym roku również w budżecie świetlica w Brzuzie. Było na to 600.000 

zł a teraz zamiast tego są inne inwestycje. Dodał, że pewne rzeczy – inwestycje z tamtego roku 

są zawieszane, a wprowadzane są nowe. 

 

Radny Paweł Małek – odniósł się do słów Radnego Karola Podogrockiego i powiedział, że 

rozliczenia będą po czterech latach i dodał, że siedzą na sali również sołtysi, i że jeśli to, co jest 

przekazane na teren Drzewicy, gdzie klub radnych nie chce za tym głosować, przekazano by  

na wsie, to wszyscy byliby bardzo zadowoleni. Powiedział, ze widzi, ile pracy pani skarbnik 

wkłada z całym zespołem w to, żeby ten budżet zbudować. Radni składają do budżetu 

propozycje i też nie wszystkie one będą rozpatrywane. Każdy musi poczekać na swoją kolej. 

Są inwestycje, które wymagają pierwszeństwa. Powiedział, że zgadza się z tym, że są 

inwestycje, które zostały zaniechane, ale one nie wpływają w jakikolwiek sposób na to, żeby 

gmina funkcjonowała tak, jak funkcjonuje.   

 

Radny Krzysztof Walczyk – powiedział, ze nie jest przeciwnikiem, żeby inwestować w 

miasto, i powiedział że jak by wszyscy chcieli, żeby te pieniądze przekazać na wieś, to też by 

to źle wyglądało. Zwrócił się do radnego Sebastiana Gugiec i powiedział, że jeżeli radny 

wstrzymanie się od głosu, to jest to głos przeciwny. Powiedział, że jest zdumiony tym, bo 

wszyscy są za tym, żeby ta gmina się dobrze rozwijała. Tylko jeżeli radni będą wypominać, że 

któryś z nich nie ma zrobione tego czego oczekuje, to w końcu wszyscy będą głosować 

przeciwko. Dodał, że budżet, tak jak powiedział Burmistrz i Skarbnik, trzeba uchwalić do końca 

roku, ponieważ są terminy, które nas obowiązują.  

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że dla jednej pozycji klub radnych nie będzie 

przyjmować całego budżetu. Radny poprosił o wykaz inwestycji od kwoty 50 tysięcy złotych 

dla poszczególnych miejscowości. Następnie powiedział, że skoro usunięto pozycję Jelni, i 

wstawiamy inną pozycję na to miejsce, to spytał gdzie w tym przypadku jest sprawiedliwość? 



Strona 16 z 32 

 

Powiedział również, że analizując dokumenty wykazujące zastosowanie faktów z obszaru 

promocji, mają kilka wątpliwości np. dotacja dla LGD w kwocie 4 tys. music festival w 

kwocie 70 tysięcy, czy też mecz z reprezentacją artystów polskich w kwocie 20 tysięcy, 

piknik rycerski w kwocie 30 tysięcy złotych. Wszystko to w planie jest zaplanowane na kwotę 

513 tysięcy złotych. Powiedział, że w ich opinii jest to zdecydowanie przeholowany budżet na 

ten obszar. Dodał, że nie widzi w tym wykazie takich pozycji jak Dożynki czy też Dni 

Drzewicy. Spytał, gdzie są te dwie pozycje ukryte i na jaką kwotę? Stwierdził, że może się 

okazać że na promocję nie zostanie przeznaczone na przyszły rok 513.000 zł, tylko się okaże 

że będzie to 700.000 zł. 

 

Radna Anna Rogulska – powiedziała, że droga w Jelni to nie jest jej droga, tylko to jest 

droga mieszkańców. Powiedziała również, że składała wniosek który składał się z czterech 

punktów. Żaden nie został uwzględniony w budżecie na 2025 rok. Dodała również że odbyło 

się zebranie z mieszkańcami Jelni na którym padło pytanie do pana burmistrza co będzie z 

drogą po zimie, bo ona już teraz jest w złym stanie. Pan burmistrz odpowiedział że będziemy 

łatać i że wszystko zależy od głosowania. 

 

Radny Ireneusz Kowalski – powiedział, że on też za dużo nie ma w budżecie, bo 

praktycznie nic, a jednak za uchwałą głosuje ponieważ budżet można w ciągu roku zmieniać. 

Powiedział również że jeżeli radny z Idzikowic mówi, że świetlica musi być wyposażona, to 

on by proponował w ogóle zmniejszyć pieniądze na tę świetlicę. Dodał, że100 tysięcy na 

świetlicę to można kupić wyposażenie praktycznie z górnej półki i że 50 tysięcy powinno 

wystarczyć, a pozostałą kwotę przekazać na jakieś inne cele. 

 

Radny Michał Kopczyński -  Powiedział, że na jego terenie w przeciągu 10 lat, to 

praktycznie nie było nic robione, oprócz pomnika.  

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że  chciałby się upomnieć za grupą sołtysów. 

Powiedział, że jako klub radnych, ta grupa osób została zapomniana. gdzieś tam pojawiała się 

mowa na temat diety, natomiast to wszystko gdzieś ucichło i jako Klub Rannych wnioskują o 

zwiększenie tych kwot z obecnych 250 zł do 500 zł, argumentując to tym, iż przy obecnej 

inflacji czy podwyżkach lub podatkach ta kwota nie rekompensuje ich zaangażowania czy też 

ich pracy, które wkładają w pełnienie swoich obowiązków.  

 

Radny Karol Podogrocki – powiedział, że inwestycje często są wybierane pod kątem źródła 

dofinansowania, a raczej procentu tego dofinansowania, gdzie poszczególne punkty muszą 

być spełnione, więc to też ma decydujące znaczenie przy wyborze inwestycji. 

 

Zastępca Burmistrza – powiedział, że nie sztuką jest wydać wszystkie swoje pieniądze, 

którymi  się dysponuje, bo to można zrobić w ciągu miesiąca lub dwóch i będziemy mieli 

budżet zamknięty i wtedy można powiedzieć, że nic więcej nie robimy, bo nie mamy 

pieniędzy w budżecie. Stąd jest wiele trudnych zabiegów, aby pozyskać środki zewnętrzne, 

które są uzależnione w większości od kryteriów stawianych przez podmioty dysponujące tymi 

środkami, czy też dające te środki w trybie czy też otwartych naborów, czy konkursów. 

Powiedział, że musimy często rezygnować z danej inwestycji w danej chwili, bo nie jesteśmy 

w stanie dopasować jej do ogłoszenia o konkursie. Stąd one wypadają, po czym wracają. 

Dodał, że nigdy nie było tak, że inwestycja, która głównie jest już rozpoczęta, czyli jest 

opracowana dokumentacja, nie była realizowana. Do niej się wraca i z pewnością będą 

podejmowane te inwestycje, które są rozpoczęte, ale pod warunkiem, że w pierwszej 

kolejności znajdą się środki zewnętrzne. Odnośnie wykazu inwestycji w sołectwach  
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Powiedział, że nie da się zestawić dwóch okręgów, dwóch miejscowości w ten sam sposób. 

To jest nierealne. Spytał jak można zestawić miejscowości, gdzie w jednej wybudowano 

świetlicę z miejscowością, w której ta świetlica już funkcjonuje od wielu lat? I odpowiedział, 

że nie ma szans żeby porównać zaangażowanie środków na dany teren.  

Inwestycja za 2 miliony nie znajdzie drugiej zazwyczaj inwestycji w danym społeczeństwie o 

równej wartości. Jeżeli jest zrobiona droga, jeżeli funkcjonuje świetlica, nie znajdziemy tam 

takich kosztów. Co do diet dla sołtysów, powiedział, że temat jest dostrzegany również i po 

nowym roku na pewno do temat podwyżki dla sołtysów zostanie poruszony. Odnośnie 

wydatków na promocję  powiedział, że radny wskazał tutaj trzy kluczowe wydarzenia, które 

przyciągają mnóstwo osób. A mianowicie Euromusic Festival, piknik rycerski pod zamkiem, 

czy też dotacje dla organizacji, która działa na rzecz turystyki. Jeśli chodzi o wydatki 

związane z dożynkami czy z dniami Drzewicy powiedział, że nic nie jest ukryte. Jest podział 

kosztów pomiędzy Regionalnym Centrum Kultury w Drzewicy, a Gminą Drzewica. Część 

kosztów, które ponosi Gmina Drzewica właśnie są w paragrafie związanym z promocją, część 

w załączniku dotacyjnym dla podmiotów, a więc dla Regionalnego Centrum Kultury. I w 

ramach tej dotacji, która otrzymuje Regionalne Centrum Kultury, znajdują się środki na 

organizację tych wydarzeń. Odnośnie kosztów na promocję w budżecie powiedział, że budżet 

gminy Drzewica na promocję, to nie jest nawet 1% planowanych wydatków. To jest 0,7. 

Dodał że można dyskutować, czy to jest potrzebne, czy nie, czy mieszkańcy chcą brać udział 

w jakichś wydarzeniach, czy powinniśmy je organizować, czy też nie, ale póki co, propozycje 

wydarzeń cieszą się  bardzo dużym zainteresowaniem ze strony mieszkańców, stąd te środki 

zabezpieczone na ich organizację. 

Na koniec powiedział, że wymiary etatów, które Radny Krzysztof Jakubczyk otrzymał od 

gminy w ramach informacji z roku bieżącego, odpowiadają na zapotrzebowanie, które wynika 

ze zgłoszeń poszczególnych jednostek.  Przypomniał, że kierowcy są pracownikami Urzędu 

Miejskiego i są to pracownicy, którzy bezpośrednio podlegają pod burmistrza i to burmistrz 

ze swoim pracownikiem uzgadnia warunki pracy. 

 

Marian Kalużny – odnośnie pytania Radnego Krzysztofa Jakubczyka na temat jednostek 

OSP powiedział, ze zatrudnionych jest 13 osób w Ochotniczej Straży Pożarnej i te etaty są 

zróżnicowane. Jedna, druga etatu przeważnie jest w jednostkach, gdzie jest samochód z wodą, 

a  zadaniem kierowców jest utrzymanie sprzętu w gotowości bojowej i żeby w każdej chwili, 

mogła jednostka wyjechać do akcji. I nie ma żadnych skarg ani od mieszkańców, ani z 

Państwowej Straży Pożarnej na taki temat, że jednostka nie wyjechała, bądź sprzęt był 

niesprawny. Dodał, że kierowcy całodobowo pełnili taką służbę, żeby jednostka mogła 

wyjechać.  

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że nie dostał odpowiedzi jakie to są kwoty za 

Dożynki czy Dni Drzewicy i dodał, że jeśli chodzi o  jednostki ochotnicze straży też nie padła 

odpowiedź:  Czym jest spowodowana ta różnica w OSP Drzewicy i OSP Domaszno. 

 

Zastępca Burmistrza – powiedział, że w przypadku OSP odpowiedział, że wynika to z 

zapotrzebowania i uzgodnień z poszczególnymi pracownikami jednostek, a więc z 

kierowcami. Natomiast w przypadku imprez masowych, które są organizowane, to można 

odpowiedzieć na ten moment, jakie koszty były poniesione w 2024 ale trzeba  to przeliczyć 

żeby podać właściwe informacje. 

 

Skarbnik – Powiedziała, że jeżeli chodzi o dożynki, część kosztów finansuje Regionalne 

Centrum Kultury. Gmina finansuje agregat prądotwórczy, ochronę, toi toi-e i obsługę 

medyczną. Skarbnik dodała, że w tym momencie nie jest w stanie pamiętać kwot, bo to są 
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miesiące wakacyjne, ale na pewno te elementy finansuje gmina. Natomiast całość finansuje 

już Regionalne Centrum Kultury. Powiedziała, że nic tu nie jest ukryte oraz że Gmina, 

udostępniła dane, którymi dysponuje, które wynikały bezpośrednio z budżetu Gminy.  

 

Radny Krzysztof Jakubczyk - poprosił panią dyrektor Alinę Szymańską o informację, jakie 

to są kwoty na te dwie imprezy. Spytał jeszcze  o OSP Domaszno - o te 0,7 etatu czy to jest 

spowodowane większą ilością wyjazdów?  

 

Zastępca Burmistrza – Powtórzył ,że wynika z zapotrzebowania jednostki zgodnie 

bezpośrednio z pracownikiem, który jest pracownikami burmistrza i bezpośrednio burmistrz 

rozlicza czas ich pracy i ustala zakres czynności, za które odpowiadają. Wynika to 

bezpośrednio z zapotrzebowania w danej jednostce. 

 

Marian Kalużny -  powiedział, ze Domaszno jest usytuowane też na końcu rejonu, gdzie 

dojazd jest bardzo długi i jednostka w ostatnim czasie może nie miała dużo wyjazdów, ale też 

trzeba zabezpieczyć ten rejon, zabezpieczyć kierowców, zastępców swoich, żeby ta jednostka 

dobrze funkcjonowała. A jednostka OSP Drzewica od kilku lat ma w granicach 100 wyjazdów 

rocznie, i posiada trzy samochody. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Irena Jóźwicka 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Karol Podogrocki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Sebastian Gubiec 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Walczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Karol Podogrocki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Ireneusz Kowalski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Karol Podogrocki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 
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- Dorota Wiktorowicz 

- Marian Kalużny 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski (Ad Vocem) 

- Irena Jóźwicka 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Marian Kalużny 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognizy Finansowej Gminy Drzewica 

na lata 2025-2029..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Drzewica na rok 2025. 

 

Przewodnicząca powiedziała, że tą uchwałę Pani Skarbnik i Pan Burmistrz omówili przy 

poprzednim punkcie.  Spytała czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie uchwały?  

Pytań nie zgłaszano.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Drzewica na rok 2025..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

 

 

W tym miejscu Zastępca w imieniu burmistrza Janusza Raszelewskiego, oraz w imieniu 

własnym podziękował tym radnym, którzy zdecydowali się poprzeć projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Drzewica na rok 2025. Podziękował również Pani 

Skarbnik za przygotowanie projektu budżetu i powiedział, że Gmina będzie podejmować 

wszelkie działania, aby pozyskać jak najwięcej środków zewnętrznych, tak aby można było 

pozyskać środki do budżetu w roku 2025 na kolejne inwestycje, które będą odpowiadały na 

radnych oczekiwania. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Procedury przyjmowania zgłoszeń 

zewnętrznych naruszenia prawa oraz podejmowania działań następczych w Radzie 

Miejskiej w Drzewicy. 

 

Przewodnicząca udzieliła głosu Andrzejowi Krzyżanowskiemu -Sekretarzowi Miasta. 

Powiedział on, że jest to temat nowy. Polska jako ostatni kraj w Unii Europejskiej przyjęła 

zapisy dyrektywy unijnej w sprawie ochrony sygnalistów, dlatego samorządy w całej Polsce 

teraz przygotowują tego typu projekty uchwał i są one podejmowane. Niektóre samorządy 

czekają na to, jaka będzie linia orzecznictwa, bo dopiero kiedy pierwsze uchwały zostaną 

podjęte, Wtedy nadzór prawny poszczególnych województw zbada te uchwały. Powiedział, że 

bardzo prawdopodobne, że wrócimy do tego tematu na kolejnych sesjach. Powiedział, że 

musimy coś zaproponować, aby wyjść naprzeciw zapisom ustawy o ochronie sygnalistów, 

które stanowią, że 25 grudnia jednostki publiczne, podmioty publiczne muszą przyjąć 

stosowne procedury w tym zakresie. Jeśli chodzi o kanały zgłoszeń, propozycja jest, aby w 

tym momencie możliwość zgłoszeń zewnętrznych była składana w postaci papierowej 

listownie na adres biura rady bądź osobiście na biuro rady.  Potencjalny sygnalista bądź osoba 

też, która jej zgłoszenie dotyczy, ona jest objęta wielką ochroną, wnikającą z ustawy. Także 

musimy mieć świadomość, że sygnalista zgłasza nieprawidłowości, w kontekście związanym 

z pracą. I to jest jakby podstawa, to wynika z definicji ustawy o ochronie sygnalistów. Także 

to musi mieć związek, kontekst z pracą. Kto będzie zgłaszał, to też jest napisane to w ustawie, 

ale czy to jest obecny pracownik, były pracownik, kontrahent, stażysta, praktykant, osoba, 

która ubiegała się o pracę. W ustawie w artykule 44 jest mowa o tym, że organ publiczny 

upoważnia pracownika urzędu go obsługującego do tych czynności, o których jest mowa w 

uchwale. Nie może tym organem, który upoważnia być rada. Pracowników może upoważnić 

organ wykonawczy.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 
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- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Procedury przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych 

naruszenia prawa oraz podejmowania działań następczych w Radzie Miejskiej w Drzewicy..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty rezerwacyjnej na targowisku gminnym w 

Drzewicy. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Monice Podogrockiej. Powiedziała ona , że 

uchwała szczegółowo została omówiona na wszystkich komisjach i że  opłata rezerwacyjna 

związana jest z pokryciem części kosztów administrowania czy też utrzymania targowiska. 

Obecnym administratorem targowiska jest Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkania w Drzewicy i obecną uchwałą która nie była zmieniona od 2013 roku, jest 

uchwała rezerwacyjna, gdzie każdy dzień handlowy kosztował wtedy 10 złotych, a jeden 

miesiąc 30 złotych. W tej nowej uchwale zaproponowano kwotę za dzień handlowy 15 

złotych, za jeden miesiąc handlowy 40 złotych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Monika Podogrocka 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie opłaty rezerwacyjnej na targowisku gminnym w Drzewicy..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji Rewizyjnej z 

przeprowadzonej kontroli w Miejsko – Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Drzewicy. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu  przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, radnego Eugeniusza Września. Radny odczytał protokół z kontroli oraz 

przedstawił stanowisko komisji z przeprowadzonej kontroli.  

 

Protokół z kontroli stanowi załącznik do protokołu.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej 

kontroli w Miejsko – Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Drzewicy..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Drzewica z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 

r. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Natalii Biedrowskiej. Powiedziała ona że  

Uchwała dotycząca rocznego programu współpracy gminy Drzewica omówiona była na 

komisjach jak i listopadowej sesji. Natomiast w związku z uwagami organu nadzorczego w 

załączniku do uchwały w dziale 10 dodaje się paragraf 27, który mówi o wskaźnikach 

efektywności realizacji programu. Pozostałe treści w uchwale, jak i załączniku, pozostają bez 

zmian. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Natalia Biedrowska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Drzewica z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

na lata 2025 – 2027. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Marcie Woźniak. Powiedziała ona, że 

zgodnie z artykułem 176 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej, zadaniem gminy jest opracowanie i realizacja 3-letniego gminnego 

programu wspierania rodziny. Głównym celem programu jest wsparcie i wzmocnienie funkcji 

opiekuńczo-wychowawczej rodzin zagrożonych problemami przeżywającymi trudności w 

wypełnianiu powyższych funkcji. Realizacja niniejszego programu zwiększa możliwości 

rozwojowe rodziny i jej zdolności do przezwyciężania braków poprzez wspieranie i poprawę 

jej funkcjonowania przy ścisłej współpracy samorządu, organizacji pozarządowych i innych 

podmiotów pracujących na rzecz dobra rodziny i dziecka. W związku z kończącym się 

okresem obowiązywania obecnego programu wspierania rodziny na lata 2022-2024 zachodzi 

konieczność podjęcia nowej uchwały. Powiedziała, że w sprawie gminnego programu 

wspierania rodziny na lata 2025-2027 przeprowadzone zostały konsultacje społeczne w 

terminie od 4 do 18 grudnia. bieżącego roku. W wyznaczonym terminie konsultacji nie 

wpłynęły żadne uwagi ani opinie w przedmiocie konsultacji. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2025 – 2027..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Drzewica do realizacji Programu 

Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej "Asystent osobisty osoby z 

niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca ponownie Udzieliła głosu Marcie Woźniak. Powiedziała 

ona, że w związku z przystąpieniem gminy Drzewica do programu asystent osobisty osoby z 

niepełnosprawnością dla jednostek samorządu terytorialnego edycja 2025 niezbędnym jest 

podjęcie uchwały w tym zakresie. Celem programu jest wprowadzenie usług asystenta 

osobistego, osoby z niepełnosprawnością, jako ogólnodostępnego wsparcia dla osób z 

niepełnosprawnością. Osoby te będą miały możliwość korzystania z pomocy asystenta, 

między innymi przy wykonywaniu codziennych czynności, czy podejmowaniu aktywności 

społecznej. Program ma na celu również przeciwdziałanie dyskryminacji i wykluczenia 

społecznego osób z niepełnosprawnością poprzez umożliwienie im uczestnictwa w 

wydarzeniach społecznych, kulturalnych czy sportowych. Do zadań asystenta należeć będzie 

również wsparcie uczestników w czynnościach samoobsługowych, w tym utrzymaniu higieny 

osobistej, prowadzeniu gospodarstwa domowego, podejmowaniu aktywności życiowej i 

komunikowaniu się z otoczeniem. Wsparcie asystenta osobistego, osoby z 

niepełnosprawnością wpłynie na poprawę jakości życia osób niepełnosprawnych, a w 

szczególności na umożliwienie im jak najbardziej niezależnego życia. Program asystent 

osobisty osoby z niepełnosprawnością edycja 2025 w całości finansowany jest ze środków 

Funduszu Solidarnościowego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Drzewica do realizacji Programu Ministra 

Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" dla 

Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2025..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. "Raport z wykonania 

Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Drzewica na lata 2022-2025 z perspektywą 

do roku 2029 - za lata 2022 - 2023". 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Pani Agnieszce Jaszczuk, przedstawicielce 

firmy EkoDialog, autorce raportu.  Na wstępie Pani Agnieszka podziękowała za zaproszenie, 

po czym przeszła do omawiania raportu. Powiedziała, że Raport z wykonania programów 

ochrony środowiska sporządza się na podstawie artykułu 18 ustawy prawa ochrony 

środowiska w celu stopnia realizacji programu ochrony środowiska pod względem 

wyznaczonych zadań i celów. Dokonuje się tego na podstawie porównania wyznaczonych i 

wykonanych zadań oraz wskaźników monitorowania wyznaczonych w programie ochrony 

środowiska. Na tej podstawie dokonuje się oceny w rozbiciu na obszary interwencji. Należy 

również pamiętać, że mówimy tutaj tylko i wyłącznie o zadaniach własnych gminy, których 

realizacja jest w kompetencjach gminy. Dlatego też niektóre z obszarów interwencji, mówimy 

tutaj o gospodarowaniu wodami i glebach, nie mają oceny, gdyż te zadania są realizowane 

odpowiednio przez Wody Polskie oraz przez Ośrodki Doradztwa Rolniczego między innymi. 

Jeżeli chodzi natomiast o inne zadania, o zadania własne gminy, ocena ogólna realizacji jest 

dobra, gdyż gmina nie zrealizowała jedynie kontroli przestrzegania uchwały antysmogowej i 

zakazu spalania odpadów, która to kontrola będzie dokonywana w kolejnych latach. Jeżeli 

mówimy natomiast o wskaźnikach monitorowania, mamy tutaj pewne rozbieżności, jeżeli 

chodzi o ocenę stanu jakości powietrza, gdyż gmina nie osiągnęła braku przekroczeń, ale jest 

to związane z tym, że na terenie gminy mamy przekroczenie norm ozonu zarówno dla 

ochrony zdrowia, jak i ochrony roślin. Niestety gmina ma niewielkie możliwości, by wpływać 

na stężenie ozonu na swoim terenie. Dodatkowo nie poprawiła się również jakość wód, ale to 

znowu jest zadanie wód polskich, jeżeli chodzi o odbudowę zagrożonych ekosystemów i 

poprawę jakości wód. Kolejny wskaźnik nieosiągnięty, to jest liczba osób korzystających z 

oczyszczalni ścieków, ale akurat w tym wypadku, no to gmina jest kanalizowana w 100%, a 

liczba ludności korzystając z oczyszczania ścieków, wiadomo, jest zależna od liczby ludności 

na terenie gminy, która spada. Jeżeli mówimy o gospodarce odpadami, gdzie również nie 

zostały osiągnięte zakładane wartości, to jest to również niezależne od gminy, dlatego że 

koszty gospodarowania odpadami zawierają również koszty transportu odpadów oraz koszty 

utylizacji, również niezależne od gminy. Natomiast jeżeli chodzi o udział odpadów 

zmieszanych, w ogóle produkowanych odpadów, to zależy głównie od mieszkańców. Na 

podstawie więc wyznaczonych i wykonanych zadań oraz wskaźników monitorowania 

określiliśmy, że realizacja celów i zadań Programu Ochrony Środowiska na terenie gminy 

Drzewica jest dobra. Należy również pamiętać, że gmina ma kolejne 2 lata, by realizować 

zapisy programu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. "Raport z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Drzewica na lata 2022-2025 z perspektywą do roku 2029 - 

za lata 2022 - 2023"..  
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

15a) Podjęcie uchwały ws. ustalenia regulaminu, opłat korzystania ze świetlic wiejskich 

w gminie Drzewica 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Pani Skarbnik. Powiedziała ona, że 27 

listopada podejmowana była ta uchwała, która dotyczyła ustalenia regulaminu opłat 

korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Drzewica. Organ nadzoru w regulaminie 

uchwały zakwestionował pewne zapisy. m.in. zapisy, które są kompetencjami burmistrza. W 

związku z tym uchwała  została poprawiona - uchylając tą uchwałę z 27 listopada. Między 

innymi zapisy dotyczyły umowy o pracę z osobami odpowiedzialnymi za świetlicę, czyli 

opiekunów świetlicy. Powiedziała, że jest to wyłączna kompetencja burmistrza, zawarcie 

umowy o pracę, określenie zakresu obowiązków pracownika świetlicy oraz drugi temat to był 

temat, który wykraczał już poza kodeks cywilny i tutaj dotyczy to takich zapisów, że w 

obiektach świetlic wiejskich zabrania się palenia papierosów, spożywania środków 

odurzających, zachowania niezgodnego z przepisami prawa. Te elementy, które dotyczą 

kompetencji burmistrza i kodeksu cywilnego, zostały usunięte z regulaminu i stąd nowa 

uchwała. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały ws. ustalenia regulaminu, opłat korzystania ze świetlic wiejskich w gminie 

Drzewica.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 
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16. Raport z monitoringu Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 

Drzewica na lata 2023-2026 - za rok 2023. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Marcie Woźniak. Powiedziała ona, że 

obowiązek przedstawiania raportu z monitoringu strategii rozwiązywania problemów 

społecznych w gminie Drzewica na lata 23-2026 wynika z zapisu strategii. W swoim zapisie 

dokument zawiera, iż corocznie sporządzany będzie raport z realizacji strategii i Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej jako jednostka koordynująca przedstawi raport Radzie 

Miejskiej. Mniejszy raport oparty został na danych uzyskanych z analizy dokumentów i 

corocznych sprawozdań takich jak ocena zasobów pomocy społecznej, sprawozdania z 

działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Drzewicy. Sprawozdania z 

realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Drzewica. Sprawozdania z 

realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy dla Gminy Drzewica. sprawozdania z realizacji gminnego programu wspierania 

rodziny w gminie Drzewica oraz sprawozdania ze współpracy gminy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Obszary, 

które podlegały ewaluacji to doskonalenie systemu wsparcia i opieki nad seniorami, osobami 

niepełnosprawnymi oraz dotkniętymi długotrwałą chorobą, budowę skutecznego wsparcia i 

opieki nad rodziną i dzieckiem, profilaktyka i rozwiązywanie problemów uzależnień od 

substancji psychoaktywnych oraz uzależnień behawioralnych, przeciwdziałanie 

marginalizacji społecznej spowodowanej ubóstwem i bezrobociem, bezdomnością oraz ich 

negatywnym następstwom oraz budowa społeczeństwa obywatelskiego gminy. Na podstawie 

analizy wyżej wymienionych dokumentów pod kątem zacytowanych obszarów należy 

stwierdzić, że wszystkie cele w poszczególnych obszarach problemowych były 

systematycznie realizowane w 2023 roku. Dlatego też wskazana jest dalsza kontynuacja 

działań w kolejnych latach obowiązywania strategii rozwiązywania problemów społecznych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

17. Przedstawienie planów pracy komisji na 2025 r. 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu przewodniczącej Komisji Budżetu Finansów i 

Rozwoju Gospodarczego - Bożenie Dobosz 

Odczytała ona plan pracy komisji na 2025 rok.  

Plan pracy stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie głos zabrał radnego Przewodniczący Komisja Oświaty Kultury Sportu Turystyki 

Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - Karol Podogrocki, który również odczytał plan 

komisji na 2025 rok.  

Plan pracy stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie głos zabrał przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Komunalnej – Ireneusz Kowalski, który również odczytał plan pracy komisji.  

Plan pracy stanowi załącznik do protokołu  

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Krzysztof 

Walczyk.  
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Przedstawił on plan pracy komisji.  

Plan pracy stanowi załącznik do protokołu 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bożena Dobosz 

- Bożena Dobosz 

- Dorota Wiktorowicz 

- Karol Podogrocki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Ireneusz Kowalski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Walczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

18. Wolne wnioski, sprawy różne. 

 

W punkcie tym głos zabrał Sekretarz i powiedział że Plan Pracy Komisji Rewizyjnej, czyli 

Plan Kontroli, będzie przejmowany w pierwszym kwartale przyszłego roku w formie 

uchwały. 

 

Radny Krzysztof Walczyk – zwrócił się do obecnego Radnego Powiatowego Mieczysława 

Woracha i spytał: czy mamy szansę jako samorząd Drzewicki na kontynuację drogi 

powiatowej  patrząc od ulicy Żeromskiego do Radzic i zakończenie inwestycji drogi na ulicy 

Zdrojowej do ulicy Kolejowej.  

 

Radny Michał Kopczyński – zwrócił się do radnego Woracha i powiedział, że chciał 

przedstawić klub radnych, żeby pan radny wiedział, że taki klub jest w Drzewicy . Spytał on -  

kiedy będzie dokończona droga Kilińskiego razem z chodnikiem, i dodał, że stwarza ona 

zagrożenie w takim stanie, jaki jest teraz.   

 

Radna Anna Kumur – zwróciła się do burmistrza z pytaniem odnośnie wydłużenia pracy 

świetlic szkolnych. Powiedziała, że rodzice dopytują, czy jest taka możliwość i jeżeli się uda, 

to od kiedy?  

Następnie odniosła się do tematu budżetu i powiedziała, że rzeczywiście jest wiele 

problemów budżetowych, natomiast wszystkie wnioski, które ona zgłaszała żadnego nie ma w 

budżecie. Dodała, że  dziwi się, że wszyscy uderzają w klub radnych, że nie są za budżetem. 

Powiedziała również, że przed nimi długi czas i dużo pracy, i że współpraca by się przydała w 

tej kwestii. W tym miejscu ponowiła wniosek odnośnie progu zwalniającego na ulicy Armii 

Krajowej i powiedziała, że nie wie czy ten próg będzie czy nie. Spytała również o kwestię 

podcięcia drzew na ulicy Sportowej, Fabryczna Róg Sportowej. Tam też ludzie się mnie 

pytają, czy będzie. Powiedziała, że jedno drzewo ma być ścięte, a reszta jest w stanie 

opłakanym. Powiedziała tęż, że odnośnie budżetu radna chciałabym się rozwijać i płacić 

podatki - czyli ten budżet wypełniać finansami,  jednak pan burmistrz, nie chce jej dać  

możliwości rozbudowy- rozwoju, zatrudniania pracowników, płacenia podatków, i że rocznie 

byłaby to dosyć duża kwota, która nie jedną rzecz by sfinansowała i z tego względu nie 

popiera pewnych kwestii. 

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – odniósł się do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Walczyka i 

powiedział , że też zauważają, że ta droga jest w stanie tragicznym, więc po raz kolejny 
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wnioskują, jak również składali wniosek do rady powiatu. I też tutaj ponowię ten wniosek do 

Radnego Mieczysława Woracha, żeby po zadbać o bezpieczeństwo tych mieszkańców. Dodał, 

że droga od Brzuzy do Drzewicy jest chyba najgorszą drogą w powiecie, więc prosił o 

wsparcie w tym zakresie. 

 

Sołtys Roman Mastalerek- powiedział, że chciał zwrócić uwagę radnemu Ireneuszowi 

Kowalskiemu, który się upomniał o dotację wyposażenia świetlicy w Idzikowicach i 

powiedział, że przyznane tam 100 tysięcy to jest za duża kwota. Powiedział on , że radny 

chyba nie ma rozeznania ile taka inwestycja kosztuje.  

 

Radny Powiatowy Mieczysław Worach – powiedział, że chciałby podziękować na ręce 

Przewodniczącej, że biuro Rady Miasta będzie go informować na przyszłość o sesjach Rady 

Miasta. Dodał, że jest to dla niego bardzo ważne. Następnie w imieniu swoim, jak też członka 

zarządu, pani Marii Witkowskiej, która musiała opuścić sesję, złożył życzenia świąteczne dla 

mieszkańców całej gminy Drzewica. Złożył życzenia panom burmistrzom, pracownikom 

Urzędu, wszystkim kierownikom jednostek pomocniczych, które pracują nad wykonaniem 

budżetu, po czym pogratulował ambitnego budżetu. Następnie złożył życzenia do Klubu 

Radnych „Wspólnie dla Gminy Drzewica”. Powiedział, że życzył by sobie i Radnym, aby 

rozmawiali przy stole, patrząc na siebie w oczy ponieważ dyskusja na forum internetowym do 

niczego dobrego nie doprowadzi. Dodał, że Radni złożyli wnioski do rady powiatu nie 

rozmawiając o tym z radnymi powiatowymi, co świadczy o tym, że nie ma między nimi 

komunikacji. Powiedział, że jest to bardzo negatywnie odbierane przez powiat.  

Odnośnie inwestycji powiedział, że nie chciałby odnosić się do poszczególnych dróg, 

ponieważ powiat jeszcze jest przed uchwaleniem uchwały budżetowej. Powiedział, że już 

widzi, że będzie bardzo trudno, żeby ich wnioski przeszły. Powiedział również, że radni mają 

być wspólną jednością, i jeżeli tak będzie, to będą w stanie skutecznie działać. Dodał, że radni 

nie będą usatysfakcjonowani odpowiedziami na zadane pytania ponieważ on nie jest w stanie 

odpowiedzieć w tym momencie na pytanie odnośnie drogi.  

 

Radna Anna Kumur – wspomniała, że na ostatniej komisji mówiłam o dodatkowym słupie 

oświetleniowym na ulicy Żeromskiego. Powiedziała, że droga jest w trakcie remontu i że 

myśli, że to jest dobry czas na to, żeby to móc zgłosić i zrobić tak między posesją 5 a 7, 

ponieważ tam jest rzeczywiście bardzo ciemno i brakuje tego oświetlenia ulicznego. Spytała 

również Zastępcę Burmistrza o kwestię również wcześniej poruszaną na komisjach odnośnie 

przejścia dla pieszych na ulicy Szkolnej. Spytała, czy coś wiadomo w tym kierunku? 

 

Radny Ireneusz Kowalski – powiedział, że chciałby przeprosić pana Sołtysa z Idzikowic 

odnośnie świetlicy i dodał, że takie jest jego zdanie. Powiedział też, że na tą chwilę jeszcze 

nikt tych pieniędzy nie zabrał, bo gdybym ja miał 100 tysięcy na świetlicę w Krzczonowie, to 

ja bym je szanował dlatego, że nie ma ani świetlicy, ani placu. Powiedział również, że jeżeli 

Sołtys mówi, że Radny nie ma rozeznania w zakupach, to prosił Pana Burmistrza i Panią 

Przewodniczącą żeby na następne komisje po nowym roku zrobić taki szacunek jakie to mają 

być sprzęty i w jakiej cenie.  

 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że chciał się odnieść jeszcze do słów radnego 

Mieczysława Woracha i powiedział, że jeśli chodzi o współpracę, ta chęć współpracy musi 

być z obu stron. Powiedział też, że Radny Mieczysław Worach kandydując w tych wyborach, 

chyba zdawał sobie sprawę z problemów, jakie ma Gmina Drzewica. Spytał czy Radny ma 

informację, ile kilometrów dróg powiatowych zostało zrobionych w ostatnich dwóch 

kadencjach? Po czym odpowiedział, że bardzo mało. Więc uważają jako klub radnych, że 
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gmina Drzewica została zapomniana w powiecie. Na temat współpracy powiedział, że są  

otwarci, więc jeśli będzie chęć z dwóch stron, to ta współpraca będzie. 

 

Sołtys Karol Siedlecki – spytał, z czego wynika różnica zabezpieczonych środków dla 

świetlicy w Świerczynie, a w Idzikowicach? Powiedział, że w jednej jest 80.000 zł  a w 

drugiej 100.000 zł i uważa, że te kwoty powinny być takie same, tym bardziej, że to jest 

robione w tym samym czasie. 

 

Radna Bożena Dobosz – w imieniu mieszkańców i swoim podziękowała za wjazdy. 

Powiedziała, że mieszkańcom było ciężko, żeby wjechać do własnej posesji, a teraz są 

zadowoleni.  

 

Radna Joanna Popis – powiedziała, że odnośnie budżetu, chciałam tylko powiedzieć, że w 

pracy samorządowej nie ma przyzwolenia na nieodpowiedzialność, na bojkotowanie, czy też 

lekceważenie wysiłków radnych. 

 

Zastępca – odpowiedział odnośnie kwestii  związanej z wydłużeniem czasu pracy świetlicy, 

że propozycja jest aktualna i trwają analizy obecnie co do potrzeb, ale i możliwości ponieważ 

są dwie strony medalu, czyli są potrzeby rodziców, ale również są kwestie finansowe, bo za 

każdą godzinę trzeba zapłacić nauczycielom. W związku z tym, trzeba dostosować się do 

potrzeb rodziców, tym bardziej że była taka deklaracja ze strony Urzędu.  

Odnośnie progu zwalniający na ulicy Armii Krajowej powiedział że jest to wniosek do 

realizacji na początku 2025 roku, jeżeli warunki pogodowe pozwolą zostaną podjęte kroki, 

aby ten próg zwalniający powstał. Jeśli chodzi o podcięcie drzew na ulicy Fabrycznej i 

Sportowej, tu sukcesywnie realizowane są te wszystkie wnioski, które się pojawiają, zarówno 

z przecinaniem drzew, jak i sprzątaniem i dodał, że te czynności wykonywane są z pomocą 

pracowników interwencyjnych, których zatrudnia się do takich czynności. Natomiast okres 

jesienno-zimowy jest tym okresem, kiedy jest nieco mniej osób pracujących w terenie, 

dlatego no to musimy czasami na pewne rzeczy poczekać. Powiedział, że wszystkie te 

zgłoszone uwagi związane z przycinaniem, czy sprzątaniem, porządkowaniem pewnych 

miejsc będą zrealizowane. 

Odnośnie dodatkowego słupa oświetleniowego powiedział, że pan kierownik Jarek Bomba się 

przyjrzy na etapie realizacji tej inwestycji, czy jest jeszcze w ogóle jakakolwiek szansa, ale 

myśli że, jwdnak będzie problem, jeśli chodzi o dołożenie słupa. Poprosił Jarka Bombę o się 

odniesienie się do tych kwestii. 

Jarosław Bomba - przypomniał, że w ramach tego kontraktu nie montujemy żadnych opraw 

na ulicy Żeromskiego. Nie ma tam podczas budowy drogi montażu lamp. My musimy po 

prostu potraktować to jak dobudowę stanowiska słupowego i jest to możliwe do wykonania, 

ale na pewno nie w ramach tego kontraktu. 

 

Odnośnie przejścia dla pieszych na ulicy Szkolnej,  poprosiła Monikę Podogrocką o 

informację. Powiedziała ona że temat jest aktualny i Gminie też zależy na tym, żeby to 

przejście wykonać. Uczynności trwają. Wola właścicieli jak aktualna, żeby ten fragment 

działki, który jest potrzebny przepisać na Gminę, Jest to fragment około 20 metrów 

kwadratowych, który niestety przepisami ustawy o gospodarce nieruchomościami technicznej 

w tej chwili nie byliśmy w stanie szybko tego podziału wykonać. Gmina w tej chwili na 

pozytywną opinię decyzji lokalizacji celu publicznego. Dokumenty są złożone. Dodała, że w 

przyszłym roku kalendarzowym uda się sfinalizować zakup tego małego fragmentu od 

właścicieli działek i uda się to przejście zrobić.  
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Zastępca – odnośnie kwestii różnicy wysokości przeznaczonych środków na doposażenie 

świetlicy powiedział, że w przypadku budynku szkoły podstawowej w Idzikowicach jest 

oprócz świetlicy również zaplecze sportowe na potrzeby szkoły. Stąd ta różnica, trzeba 

doposażyć parter, gdzie będzie sala rekreacyjna dla dzieci i młodzieży, natomiast na piętrze 

będzie znajdowała się świetlica wiejska i ta różnica wynika właśnie z tego powodu.  

Następnie podziękował radnej Dobosz za podziękowania wyrażone w kierunku samorządu, za 

realizację inwestycji. Powiedział, że cieszy się że mieszkańcy są zadowoleni, ponieważ po to 

podejmowane są te wszystkie działania, żeby mieszkańcom żyło się lepiej. Podziękował 

również radnemu Mieczysławowi Worachowi za dostrzeżenie tutaj ambitnych planów 

inwestycyjnych w budżecie i powiedział, że jeżeli tylko powiat opoczyński znajdzie środki 

finansowe na realizację inwestycji na terenie gminy Drzewica, o co Gmina zabiega od wielu 

lat, to myśli, że i gmina środki na udział własny znajdzie, żeby wspólnie realizować 

inwestycje. 

Na koniec prosił o przyjęcie w imieniu burmistrza Janusza Reszelewskiego, w imieniu 

własnym, w imieniu całego Urzędu Miejskiego w Drzewicy, najlepsze życzenia na 

nadchodzące święta Bożego Narodzenia. 

 

Radny Ireneusz Kowalski - podziękował za tę małą infrastrukturę, która została wykonana 

w Krzczonowie. Podziękował pracownikom urzędu, którzy pracowali przy realizacji wniosku.  

 

Zastępca - Podziękował Radnemu z Krzczonowa za to, że dostrzega wartość tej inwestycji, 

która powstała. Powiedział, że ma nadzieję, że będzie to sprzyjało integracji mieszkańców. 

Podziękował również wszystkim tym osobom, którzy przyczyniły się do realizacji inwestycji.  

 

Radna Dorota Wiktorowicz – na koniec przekazała najlepsze życzenia z okazji zbliżających 

się świąt. Życzyła wszystkim zdrowych, radosnych, błogosławionych, dobrych świąt, 

spokojnych i oby ten nadchodzący rok był w zdrowiu obfitował, we wszelką pomyślność i w 

pokój.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Walczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Kumur 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Roman Mastalerek 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Kumur 

- Dorota Wiktorowicz 

- Ireneusz Kowalski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dorota Wiktorowicz 
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- Bożena Dobosz 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

- Jarosław Bomba 

- Dominik Niemirski 

- Monika Podogrocka 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Ireneusz Kowalski 

- Dominik Niemirski (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Wnioski zgłoszone podczas sesji :  

 

Radny Krzysztof Jakubczyk : 

- wykaz inwestycji od kwoty 50.000 zł z ostatnich 10 lat dla poszczególnych sołectw.  

- wykaz wyjazdowości OSP z poszczególnych miejscowości. 

- podwyższenie diet Sołtysom.  

 

 

Radna Anna Kumur :  

- wydłużenia pracy świetlicy szkolnej  

- próg zwalniający na ulicy Armii Krajowej.  

- podcięcie drzew na ulicy Fabrycznej – róg Sportowej. 

- słup oświetleniowy na ulicy Żeromskiego (między posesją 5 a 7).  

- przejście dla pieszych ul. Szkolna.  

 

 

 

19. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

 

  

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Drzewicy 

Dorota Maria Wiktorowicz 

  

 

Przygotował(a): Anna Nojek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


